
Основні правила читання в італійській мові 

 

В італійській мові літера  c  читається: 

[k] перед A, O, U або H: cucina, musica, caffè, ascoltare, Colosseo, chiave, 

zucchero; 

[t∫] перед E, I: ciao, cinema, limoncello. 

 

Літера g читається: 

[g] перед A, O, U або H: gatto, galleria, gondola, singolare, lingua, spaghetti, 

ghiaccio; 

[dƷ] перед E, I: pagina, parmigiano, gelato. 

 

Літера z читається: 

[dz] на початку слова або між двома голосними: zero, zaino. 

Такий самий звук, але подовжений, є в таких словах, як mezzo. 

[ts] перед IO, IA, IE або після приголосного: azione, canzone. 

Такий самий звук, але подовжений, є в таких словах, як pizza, piazza. 

 

Літера s читається: 

[s] на початку слова: sette, studente; 

після приголосного: borsa; 

перед F, P, Q, T: atmosfera, costante ; 

подвійна s: espresso, basso; 

[z] між двома голосними: musica; 

перед B, D, G, L, M, N, R, V: sbagliare, svizzero. 

 

Буквосполучення gn читається [ɲ]: insegnante, spagnolo. 

 

Буквосполучення gl вимовляється: 

[ʎ] перед I або I + голосний: famiglia, figlio; 

[gl] перед A, E, O, U: inglese, glossario, gladiatore. 

 

Буквосполучення sc читається: 

[∫] перед I, E: uscita, pesce; 

[sk] перед A, O, U або H: tedeschi, maschera, scuola. 

 

Подвоєні приголосні потрібно вимовляти або шляхом посилення звуку (як у 

випадку B, C, G, P, T), або шляхом його подовження (як у випадку F, L, M, N, R, 

S, V, Z):  

piccolo, cappuccino, oggi, aggettivo, otto, attenzione; 

caffè, difficile, bello, fratello, mamma, immagine, nonna, anno, terra, corretto. 

Подвоєні приголосні можуть змінювати значення слова, наприклад: nono 

(дев’ятий) – nonno (дідусь), pena (пенальті) – penna (ручка) та ін. 

 


